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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens kommitté för Särskilda 
Rasspecifika Domaranvisningar torsdag 2023-10-12. 
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: Maritha Östlund-Holmsten, ordförande, Anna Törnlöv, Julia 
Hierner, Maria Lönnhammar, Nina Karlsdotter. 

Från SKKs kansli: Helena Skarp, chef Avel och Hälsa 

Journalistisk bevakning: Åsa Lindholm 

Protokoll: Lotta Olsson 

 

§ 47 Sammanträdet öppnas 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. Ordföranden 
förklarade här att hon inte kan sitta kvar som ordförande i kommittén under 
resterande tid av året. Detta på grund av att hon har valts som sammankallande i SKKs 
valberedning. En tillförordnad ordförande måste väljas och förslag är Anna Törnlöv. CS 
presidium behöver godkänna detta. Dagens möte är alltså Maritha Östlund Holmstens 
sista som ordförande i SRD-K. 

 
§ 48 Val av justerare 
Att justera dagens protokoll valdes Anna Törnlöv 
 
§ 49 Fastställande av dagordning 
Dagordningen gicks igenom, en del justeringar gjordes i ordningen av punkterna på 
dagordningen då mötets viktigaste punkt är SRD/BSI revideringen. 
 
§ 50 Föregående protokoll 
Föregående protokoll gicks igenom och en rättelse gjordes att Helena Skarp endast 
deltog t o m § 39, därefter lades det till handlingarna 
 
§ 51 Resultatrapport 
Resultatrapporten gicks igenom och konstaterades att den av SKKs VD utlovade extra 
tilldelning av medel för BSI revideringen delvis kommer att behövas.  
 
§ 52 Revidering av SRD/BSI 
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Kommitténs arbete har under perioden varit fokuserat på revideringen av SRD/BSI 
dokumentet, detta i samarbete med de nordiska kennelklubbarna. Dagens möte 
ägnades till stor del åt att gå igenom den nya versionen av BSI. Dokumentet kommer 
även att heta BSI, Breed Specific Instructions, här i Sverige, detta för att dokumentet 
ska ha samma namn oavsett land och få en bredare målgrupp då ordet domare inte 
längre finns med som för SRD, Särskilda Rasspecifika Domar Anvisningar. Kommittén 
har arbetat fram ett dokument som får ett ändrat utseende med kortare texter och 
många illustrationer. Illustrationerna har både inköpts från The Kennel Club och 
beställts av en svensk illustratör. Den dummy för dokumentet som en av kommitténs 
ledamöter satt ihop utifrån det som arbetats fram, gicks igenom från pärm till pärm. 
Justeringar gjordes i texter, bilder diskuterades och alla var överens om att 
dokumentet behöver kompletteras med fler bilder. Julia Hierner uppdrogs att kontakta 
illustratören om kompletterande bilder och Lotta Olsson uppdrogs att justera i texter 
enligt det som framkommit i diskussionerna. Denna dummy ska efter justeringar 
skickas till SKKs centralstyrelse för godkännande vilket sekreteraren uppdrogs att göra. 
SKKs marknadsavdelning kommer därefter att börja sitt arbete med dokumentet. 
 
Till dagens möte fanns minnesanteckningar från de möten som hållits via ZOOM med 
NKU-BSI group, 20 juni och 30 augusti. Ett avslutande möte med arbetsgruppen 
kommer att hållas på SKKs kansli den 7 november.  
 
Under maj och juni har det hållits digitala möten med samtliga klubbar som ansvarar 
för idag SRD/BSI listade raser. Redovisningar från dessa möten fanns bifogat 
dagordningen. Dessa möten har varit mycket uppskattade av klubbarna där man 
tillsammans med ledamöter från SRD-K diskuterat dagens skrivningar och de 
justeringar som man ev. önskade göra. Det har varit fyra klubbar som önskat få sin ras 
borttagen från listan men efter diskussioner både i SRD-K och i NKU-BSI group så har 
det enigt beslutats att endast en ras kommer att tas bort som listad, chinese crested 
dog. Två raser kommer att läggas till i kommande BSI, cane corso och continental 
bulldogg. Det har hållits diskussioner med berörda klubbar om listning av ytterligare en 
ras, rottweiler, men där har man kommit fram till att det inte i dagsläget är aktuellt 
med listning.  
 
Till dagens möte hade det inkommit en skrivelse från Amerikansk Cocker Cirkel där de 
vill att rasen tas bort från BSI. Detta önskemål har tagits upp till diskussion både i SRD-
K och i NKU-BSI group. Utifrån tillgänglig information anser man att rasen behöver vara 
kvar för att bidra till att de riskområden som rasen är listad för ska kunna hållas under 
kontroll.  
 
En summering av den enkät som tidigare skickats ut till våra svenska exteriördomare 
fanns bifogat dagordningen. SRD-K tackar de domare, 69 st av 250 st, som tagits sig tid 
att besvara enkäten. Många bra synpunkter och tips finns i svaren. Det framkommer 
bland annat: 
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- Man tycker att SRD/BSI har haft effekt på överdrifter men att rasklubbarna kan 

göra mer och domarna kan bli bättre på att använda sig av SRD/BSI.  
- 75% vill att SRD/BSI ska finnas på svenska. 
- De flesta anser att SRD/BSI behöver finnas kvar. 
- Domare behöver utbildas bättre i hälsa, biomekanik och vad överdrifter får för 

konsekvenser för hundarna. Detta är något man behöver ta upp på generella 
domarkonferensen 2024. 

- Man önskar ”workshops” där man kan diskutera ovanstående och olika grader 
av avvikelser. 

 
För kommande period, 2024-2025, har det i verksamhetsplanen för SRD/BSI 
kommitténs arbete lagts in många av de tips som framkommit från domarenkäten. 
Önskemål om mer utbildning och workshops har framkommit även i tidigare enkäter,  
viktigt att det genomförs under perioden. Mycket fokus på utveckling av information 
om SRD/BSI på skk.se finns också med i verksamhetsplanen. Detta är nödvändigt att 
det jobbas med då texterna i kommande BSI är nerkortade och det förutsätter att den 
informationen istället finns på skk.se. 
 
Utformningen av rapporten som fylls i av domaren vid utställning behöver också 
förändras. Den behöver förbättras bl a för att det ska bli bättre återkoppling till 
rasklubbarna. Anna Törnlöv uppdrogs att ta fram förslag på ny utformning av 
rapporten. Tyvärr kommer den inte att bli digital nu i den första versionen av SKK 
utställning men förhoppningen är att den ska bli digital vid nästa uppdatering av 
systemet. Den är idag digital i övriga Norden vilket gör att den alltid måste fyllas i innan 
bedömningen av nästa ras börjar. 
 
§ 53 SRD 
Inkomna SRD sammanställningar. 
Till dagens möte hade ytterligare SRD sammanställningar för 2022 inkommit: 
- Sankt Bernhardshund 
En välskriven och reflekterande sammanställning där man ser en positiv trend i att det 
inte är så många påpekanden om osund konstruktion och inte ett enda påpekande om 
små tänder.  
Klubben anser också att rasen fortsättningsvis bör vara kvar i SRD. Även om vi ser en 
positiv förändring bland de hundar som deltagit på utställningar så behöver detta ännu 
övervakas och observeras. 
 
- Mastiff 
Ytterligare en välskriven sammanställning där man om positiva förbättringar skriver: 
Det har skett en klar förbättring mot tidigare år framförallt vad gäller ögon, andning 
och hud. Inom dessa områden ses en stor skillnad till det positiva. Förbättringen är 
framför allt att färre domare har noterat någon av de punkter som är upptagna i SRD-
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listan för rasen. Det är fler hundar som får kommentarer om bra eller sunda ögon 
framför allt i kritiklapparna. 
Negativa påpekanden är att det finns hundar som är för stora/tunga och har osunda 
rörelser. 
Klubben anser att rasen ska vara fortsatt listad. Det finns fortfarande mycket att jobba 
på inom rasen framför allt med bakställ och lösa ögonkanter. Vi är dock försiktigt 
positiva att vi är på väg åt rätt håll. 
 
- Blodhund  
En numerärt liten ras där antal individer som ställts ut under 2022 endast är 9 st. 
Klubben tycker att det går åt rätt håll med att minska överdrifterna Vi har blivit 
avsevärt mycket bättre gällande för mycket lös hud och pälsproblem, även 
mentaliteten har blivit bättre. På det stora hela så påpekas det fortfarande om lösa 
ögonkanter/nedre ögonlock. Men dock inte i samma utsträckning som tidigare. 

 
- Bracco italiano och spinone 

Ytterligare två numerärt små raser. Klubben sammanfattar så här: Efter att vi gått 
igenom utvärderingarna av utställningarna för 2022 och My Dog 2023 kan vi 
konstatera att exteriördomarna övervägande tycker att våra raser bör stå kvar under 
observation. Generellt är Bracco Italiano och Spinone sunt byggda och starka hundar 
och som uppfyller rasstandarden. Vi kan även notera att rapporterna också visar det 
med positiv kritik av båda raserna. Endast vid ett tillfälle har man uttryckligen berört 
osunda ögon. Övriga anmärkningar har inte gällt ögon utan andra problemområden 
som våra raser inte är kopplade till. 
Klubben tycker att rasen ska vara fortsatt listad med nuvarande riskområden. 
 
- Bullterrier och miniatyr bullterrier 
En rapport där klubben fokuserar mycket på rasernas bett som är ett riskområde som 
tas upp i SRD. Att domare felaktigt diskvalificerar hundar som har hörntänder som går 
upp mot överkäkes utsida. De anser också att de underbett som förekommer hos 
rasen inte ska påverka prissättningen för en i övrigt utmärkt hund. Två andra 
riskområden är upptagna för raserna, hud och ögon.  Där tycker de att ögonens 
placering och utformning inte är ett problem och anmärkningar på hud, som röda 
tassar och kala fläckar förekommer men i liten utsträckning och har minskat över åren. 
 
- Chow chow 
En sammanställning där man efterlyser kritiker från 50 % av utställningarna, vilket gör 
det svårt att få en helhetsbild för rasen. Det som anmärks på är mentalitet och ögon 
som är djupt liggande eller våta. Det har även påpekats om hundar i för högt hull. 
Klubben tycker att rasen utvecklas positivt inom upptagna riskområden och vill att den 
ska vara fortsatt listad. 

 
- Shar pei 



  

SKK/SRD-K nr 4 
2023 

2023-10-12 
Sida 5/8 

 
 

 
Även denna klubb saknar flera kritiker och rapporter. Sammanställningen är välskriven 
och informativ. 
Noteringar finns om ögon, både negativa och positiva. Hud, där vissa har för mycket 
rynkor och behöver vara torrare och vissa med alldeles lagom mycket rynkor. 
Påpekanden finns också om felaktiga bett där tänder går upp i gom men också positiva 
noteringar om korrekta bett. 
Klubben tycker att rasen bör finnas kvar i SRD då problemområdena kvarstår. Viktigt 
för domare att notera avvikelser så avelsarbetet fortsätter i positiv riktning när det 
gäller rasens hälsoproblem. 
 
För 2022 har nu nästan alla klubbar inkommit med sammanställningar, av 39 st saknas 
det endast för fem raser. Alla tar upp att de saknar rapporter men framförallt saknas 
kritiker, där ser vi fram emot att detta kommer förbättras med digitaliseringen. 
Konstateras att alla vill att deras raser ska vara fortsatt listade för att hålla koll på 
utvecklingen. Kommittén tackar klubbarna för det arbete de lägger ner på 
sammanställningarna vilka är viktiga i arbetet med SRD och dess syfte. Inkomna 
sammanställningar kommer som alltid att delas med SKKs domarkommitté och SKKs 
avelskommitté. 
 
§ 54 Information från ledamöter och kansli 
 
Ordförande: Inledde med att gå igenom en sammanställning som hon gjort över SRD 
arbetet under de år som gått sedan det infördes 2009. Bra att det finns bevarat för 
fortsatt arbete. Sammanställningen har skickats till CS för kännedom.  
Gav också en kort rapport från årets Kennelfullmäktige som genomfördes i en positiv 
anda med bra diskussioner och en utmärkt mötesordförande. 
 
Ledamöter: Inget att rapportera. 
 
Kansli: 
Helena Skarp: Informerade om  
- Norska domen, utfallet från överklagan har nu kommit och den fastställer tidigare 

beslut om att det är tillåtet att bedriva avel med engelsk bulldogg under vissa 
bestämda kriterier som att hundarna måste vara undersökta enligt RFG-S med 
grad 0 eller 1. Avel med cavalier king charles spaniel är fortsatt inte tillåtet. 

- Samverkansgruppen för hundvälfärd, möte hölls i september. Ett viktigt forum för 
SKK att få information från andra organisationer/myndigheter och att informera 
de andra ingående i gruppen om vad SKK arbetar med. Exempelvis informerade 
SKK om hur det går med RFG-S, korsningsprojektet för cavlier king charles spaniel 
och den ED-policy som börjar gälla 2024. SKK fick bland annat information om 
forskning på SLU om berner sennenhund, hull och valpdödlighet. Gruppen 
diskuterade även bland annat uppdatering av valpbesiktningsintyget som samägs 
av SKK och veterinärförbundet. 
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- Jordbruksverkets och länsstyrelsernas kontrolldagar, Helena är inbjuden att prata 

om RFG-S vid dessa dagar som är för deras djurskyddspersonal. 
- IPFD, International Partnership for Dogs håller sin 5:e internationella workshop i 

Espo 13-16 juni 2024. 
- ICECDogs International Collaborative on Extreme Conformations in Dogs. I gruppen 

finns representanter från olika samverkansgrupper från många olika länder som 
Storbritannien, Kanada, Danmark och Irland. Syftet med gruppen är att överbrygga 
och uppmuntra till informationsutbyte mellan de olika intressegrupperna.  
Gruppen arbetar just nu på en definition av hur en sund hund kan definieras.  

 
Sekreterare: Påminde om reseräkningarna, viktigt att dessa skickas in omgående efter 
möten så att balansräkningen hålls aktuell.  
Informerade också om att det som alltid finns med en programpunkt på SKKs 
avelsfunktionärsutbildning som heter Avelsfunktionärens roll i arbetet för en sund 
exteriör, nästkommande hålls 28-29 oktober.  
 
§ 55 Domarfrågor 

a) Granskning av domarkompendium och kommande exteriördomarkonferenser. 
Till dagens möte hade inte några nya raser inkommit där granskare för domar- 
kompendium behöver utses från SRD-K. 
 

b) Generella domarkonferensen 2024. 
Programmet för konferensen som äger rum den 16-17 mars 2024 fanns bifogat 
dagordningen. En av de inledande programpunkterna är Utveckling, hot och 
möjligheter för utställningsverksamheten. Den kommer att hållas som ett panelsamtal 
där flera av SKKs kommittéer har inbjudits att delta, varav SRD-K är en. SRD-K tackar 
för inbjudan men kan i dagsläget inte utse någon representant då det inte finns någon 
information om SRD-Ks fortsatta arbete under 2024. 
 
I samband med denna punkt diskuterades åter de kopplingar som finns mellan genetik 
och exteriör. Det finns flera olika samband som exempelvis att den gen som styr 
nakenhet hos flera av våra nakenhundar även påverkar deras tandstatus. Kommittén 
tycker det är väldigt viktigt att denna kunskap når våra exteriördomare. Helena Skarp 
ombads att ta kontakt med ansvariga för den generella domarkonferensen 2024 och 
se om det är möjligt att få med detta i programmet. 
 
§ 56 Avelsfrågor 
SRD-Ks ledamöter ska vara AKs RAS granskare behjälpliga när det gäller RAS för SRD 
listade raser. Just nu är det inte några RAS inkomna till AK för granskning för SRD 
listade raser.  
 
 
§ 57 Protokoll och protokollsutdrag 

a) SKKs centralstyrelse, CS, 3 2023 
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SRD-K tog del av protokollet 

 
b) SKKs Domarkommitté, DK 3 och 4 2023 

SRD-K tog del av protokollet. 
 

c) SKKs Föreningskommitté, FK 3 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

d) SKKs Jakthundskommitté, JhK 2, 3 och 4 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

e) SKKs Avelskommitté AK 3 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 

 
f) SKKs Uppfödar och Kennelkonsulentkommitté, UKK 3 2023 

SRD-K tog del av protokollet. 
 

g) SKKs Kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR 3 och 4 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

h) SKKs Prov och tävlingskommitté, PtK 2 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

i) SKKs Utbildningskommitté, UK 3 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

j) SKKs Utställningskommitté, UtstK 3 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

k) Nationella dopingkommittén, NatDopK 3 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

§ 58 Internationellt 
a) FCI press release General assembly, 21-22 augusti 2023 

 
b) FCI General Assembly 21-22 augusti 2023, main decisions 

 
c) FCI 34/2023 General committee 21-22 augusti 2023, main decisions 

 
d) FCI News Health and Welfare committee 20 september 2023 

 
SRD-K tog del av informationen från FCI. 
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§ 59 Kopia för kännedom 
En delrapport från University of Cambridges forskning gällande BOAS, Brachycephalic 
Obstructive Airway Syndrome, och införande av RFG-S, Respiratory Function Grading 
Scheme, för fler raser än de som nu omfattas fanns bifogat dagordningen. Man har 
bland annat funnit att chihuahua (15.8%), king charles spaniel (20.6%), boston terrier 
(27.0%), griffon bruxellois (32.7%) och pekingese (45.9%) är drabbade av BOAS. 
Forskningen visar också allt tydligare samband mellan BOAS och övervikt respektive 
grad av knipna näsborrar. 
 
§ 60 Ärenden som inte får offentliggöras innan justering 
Inget ärende befanns falla under denna punkt. 
 
§ 61 Nästa möte 
Sekreteraren uppdrogs att ta fram förslag på mötes datum för kommitténs sista möte 
för 2023.. 
 
§ 62 Mötets avslutande 
Ordförande tackade för ett stort engagemang från alla närvarande och förklarade 
mötet avslutat. 
 
Protokoll 
 
Lotta Olsson 
 
Justeras 
 
Maritha Östlund-Holmsten, ordförande       Anna Törnlöv, ledamot 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
 

 

 

 


